
 

 

Zápis z jednání 
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2018  

konaného dne 31. 5. 2018 
 
Přítomni: 

1. Vladimír Malý 8. Petr Piáček 

2. Libor Joukl 9. Josef Mach 

3. Vladimír Černý (místopředseda) 10. Eva Dlouhá 

4. Dalibor Pituch 11. Jaroslav Jirků 

5. Josef Jambor 12. Pavel Šabata 

6. Zdeněk Kenovský 13. Hana Strnadová (tajemnice) 

7. Aleš Kratina (předseda)  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Pavel Štefan 3. Milan Vlček 

2. Radovan Necid  

 
Hosté: 

1. Pavel Bartoš (ODSH) 3. Veronika Vošická Buráňová (KK BESIP) 

2. Jan Míka (ředitel KSÚSV)  

 
Program: 

1. Zahájení jednání, schválení programu, schválení zápisu 

2. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání 

3. Aktuální informace z odboru dopravy a silničního hospodářství 

4. Veřejná doprava Vysočiny 

5. Projednání požadavků měst a obcí 

6. Aktuální informace BESIP 

7. Různé 

8. Závěr 

 

1. Zahájení jednání, schválení programu, schválení zápisu 
Aleš Kratina, předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné  
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání, který byl přítomnými členy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Hana Strnadová omluvila nepřítomnost radního pro oblast dopravy a silničního hospodářství 
Jana Hyliše. 
 
 
2. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání 
Stařečská spojka – stanovisko Odboru strategie GŘ SŽDC 
Úkol: Dopis bude vložen na uložiště dopravní komise. 

o Dopis byl uložen do datového uložiště dopravní komise.  
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o Pavel Bartoš informoval o výsledku jednání, které se uskutečnilo dne 30. 5. 2018 
v Praze. Projednány byly také předběžné výstupy ze studie trati 225 Veselí nad Lužnicí – 
Jihlava a navrhované studie na železniční sítě v  Kraji Vysočina. 

o Z jednání bude ze strany ODSH zpracován zápis, který bude předložen členům dopravní 
komise.  

o Aleš Kratina doplnil informaci, že účelnost vybudování stavby bude prověřena 
v Technicko-ekonomické studii na elektrizaci tratě v úseku Zastávka u Brna – Jihlava. 

 
Úkol: Hana Strnadová byla požádána, aby připravila materiál (stručnou anotaci problému) 
k silnici II/152. Materiál bude uložen na uložiště dopravní komise. 

o Aleš Kratina předložil návrh, aby materiál byl projednán po vypracování na některém  
z příštích jednání dopravní komise.  

 
Projednání požadavků měst a obcí - Obec Dlouhé 
Ze strany ODSH bude svoláno jednání se zástupci obce Dlouhé. Z jednání bude pořízen zápis, 
který bude uložen na uložiště dopravní komise.  

o Zápis z jednání byl uložen do datového uložiště dopravní komise. 
 
Usnesení 007/04/2018/DK - Dopravní komise Rady Kraje Vysočina podporuje revitalizace tratě 
Kostelec - Slavonice. 
 
Usnesení 008/04/2018/DK - Dopravní komise Rady Kraje Vysočina doporučuje radě kraje 
posílení provozního příspěvku v obdobné výši jako v minulých letech. 
 
 
3. Aktuální informace z odboru dopravy a silničního hospodářství 
Hana Strnadová podala následující informace: 

- ODSH obdržel informaci od Ministerstva pro místní rozvoj ČR ohledně prodloužení 
termínu podávání žádosti do integrovaného regionálního operačního programu na stavby 
na silnicích. V tuto chvíli ještě není rozhodnuto. Rozhodnutí je posunuto na podzim 2018, 
kdy by mělo dojít k sečtení čerpání. Prozatím se musí počítat s termínem 21. 12. 2018, 
který je platný v současné době. 

- Plánované stavební akce probíhají dle harmonogramu. 
- V minulém týdnu se uskutečnilo jednání s městem Jihlava ohledně spolupodílu Kraje 

Vysočina na akcích na silnicích, které jsou v průtahu: 
o Zkapacitnění a úprava křižovatky silnic II/602 a III/01945 (výpadovka na 

Pelhřimov). Jihlava plánuje vybudovat vedle hřbitova P+R parkoviště.  
o Rozšíření odbočovacího pruhu od Brněnského mostu směrem ke křižovatce na 

náměstí. V rámci částečné uzavírky by byla provedena oprava celých povrchů. 
o Vybudování zastávek na ul. Hradební. Záměrem je dostat cestující co nejblíže 

centru Jihlavy. Začátkem července 2018 se bude žádat o stavební povolení. Akce 
bude probíhat na základě smlouvy o společném postupu.  

- Po projednání s hejtmanem kraje Jiřím Běhounkem je předkládán na jednání 
zastupitelstva kraje návrh dodatku ke smlouvě o spolupráci na výstavbu 
severozápadního obchvatu Velké Bíteše. Vypracování projektové dokumentace bude 
zajištěno ze strany města Velká Bíteš. 

- Uzavírání smluv o společném postupu pro obchvat Nového Veselí. 
- V pondělí 28. 5. 2018 navštívili Kraj Vysočina členové vlády ČR. Z dopravních staveb 

byla připravena návštěva jihlavského letiště a centrálního dopravního terminálu Jihlava. 
- Každý měsíc se schází skupina na zavedení systému vysokorychlostního vážení v celé 

republice za účasti ŘSD. ŘSD má zájem udělat v rámci rekonstrukce dálnice váhy na 
dálnici a na silnicích I. tříd. Účastníkem této skupiny je i Kraj Vysočina, který má 
zkušenosti z praxe. 
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Na základě dotazu Aleše Kratiny informovala Hana Strnadová o tom, jakého charakteru jsou 
připomínky firem ohledně vysokorychlostního vážení. 
 
Na základě požadavku Petra Piáčka byl stanoven následný úkol:  
Úkol: Uložit do datového uložiště dopravní komise situaci plánované zastávky na ul. Hradební 
pod názvem zastávky Hradební. 
 
Na základě dotazu Dalibora Pitucha informovala Hana Strnadová o průběhu oprav Brněnského 
mostu v Jihlavě.  
 
 
4. Veřejná doprava Vysočiny 
Pavel Bartoš uvedl, že v současné době je třeba vyřešit následné otázky:  

- Veřejná zakázka na linkové dopravce – je třeba vyřešit otázku nachystání zadávací 
dokumentace a otázku způsobu odbavování cestujících, ve smyslu technologie 
odbavování cestujících. Technologie dopravní karty, nebo způsob identifikace 
cestujících. 

- V současné době probíhá intenzivní komunikace s administrátorem veřejné zakázky – 
termín konce platnosti stávajících smluv o veřejných službách je do 1. 11. 2019. Daný 
termín nekoresponduje s termínem změn jízdních řádů. Otázkou je využití možného 
opatření mimořádné situace dle evropské legislativy a nebo musí být vypsána veřejná 
zakázka na nové dopravce s termínem plnění od 2. 11. 2019. Ohledně této problematiky 
se čeká na právní stanovisko. Členové komise budou seznámeni s právním 
stanoviskem. 

 
Pavel Bartoš dále informoval o mezikrajských smlouvách s jednotlivými kraji v linkové a drážní 
dopravě - rozdílné fáze uzavření smluv. Ohledně jednání o přímém zadání v rámci drážní 
dopravy byly ustanoveny pracovní skupiny. 
 
 
5. Projednání požadavků měst a obcí 
Na odbor dopravy a silničního hospodářství nebyly žádné nové požadavky měst a obcí 
doručeny. 
 
 
6. Aktuální informace BESIP 
Aleš Kratina přivítal a představil Veroniku Vošickou Buráňovou, krajskou koordinátorku BESIP 
pro Kraj Vysočina. 
 
Veronika Vošická Buráňová podrobně okomentovala připravenou prezentaci. Prezentace 
obsahovala tyto základní informace: 

 Činnost BESIP v rámci Kraje Vysočina 

 Akce 2017 

 Služby koordinátora 

 Vize pro prevenci v kraji 

 Termíny a akce pro rok 2018 
 
Na základě dotazu Jana Míky byla diskutována otázka mobilního dopravního hřiště. 
 
Aleš Kratina poděkoval Veronice Vošické Buráňové za činnost krajské koordinátorky BESIPU  
a za účast na jednání dopravní komise. 
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7. Různé 
Aleš Kratina uvedl, že dne 27. 5. 2018 obdržel e-mail od člena dopravní komise Zdeňka 
Kenovského s následnou prosbou: „Zda by bylo možné, aby na dopravní komisi dne 31. 5. 2018 
byla zveřejněna aktuální informace o stavu příprav a jednání k silnici II/360 v úsecích Trnava - 
Rudíkov a Oslavička - Rudíkov. Na komisi dne 8. 2. 2018 se na situaci ptal člen komise Vladimír 
Malý a od té doby uplynulo několik měsíců. Na neuspokojivý stav silnice v úseku od rybníků 
Velký a Malý Bor, po odbočku na Nárameč, jsem už dostal mnoho dotazů. Dále by mne 
zajímalo, zda se do doby celkové opravy, provede co nejdříve zapravení stávajících děr, včetně 
úseku kolem obce Trnava.“ 
 
Hana Strnadová sdělila, že uvedené úseky silnice II/360 jsou připravovány k rekonstrukci, která 
počítá s rozšířením vozovky na kategorii S 9,5. Úsek Oslavička – Rudíkov je ve fázi 
dokončování projektové dokumentace ve stupni pro stavební povolení a zajišťování dokladů 
k žádosti o SP. ÚR je vydáno, pravomocné. V rámci majetkové přípravy se řeší smlouva 
s posledním vlastníkem (návrh bude projednán na nejbližším zastupitelstvu kraje).  
Cca do 3 měsíců bude dokončena PDPS a rozpočet. Realizace úseku Oslavička – Rudíkov se 
předpokládá v roce 2019 - 2020, pokud se podaří dořešit výkup pozemků a zajištění finančních 
prostředků z IROP. Úsek Trnava – Rudíkov je ve fázi konečné aktualizace DÚR a přípravy na 
vydání územního rozhodnutí. Následně bude zadáno vypracování DSP, PDPS. Realizace úseku 
Trnava  - Rudíkov je předpokládána po roce 2020 rovněž za předpokladu zajištění pozemků 
potřebných pro stavbu a finančních prostředků. Do doby realizace bude silnice udržována 
v bezpečně sjízdném stavu bez rozsáhlejších oprav. KSÚSV v současné době provádí opravu 
komunikací po zimním období a mělo by dojít k opravě výtluků.  
 
Vladimír Malý se dotázal, zda na programu jednání s vládou ČR bylo zařazeno projednávání 
přípravy tras na dopravu nadrozměrných komponentů na Dukovany na případnou dostavbu  
5. bloku Jaderné elektrárny Dukovany. Hana Strnadová uvedla, že na jednání s vládou ČR 
v této věci nebyla přítomna, ale podílela se na přípravě prezentace v části týkající se opatření na 
dopravní infrastruktuře v souvislosti s přepravou NTK pro nový NJZ EDU.  
 
Informace o činnosti KSÚSV: 
Jan Míka předložil následné informace: 

- Průběh akce Čistá Vysočina. 
- V současné době probíhá sečení silnic II. tříd a pomalu nastane přesun na silnice III. tříd. 
- Váhy u Velkého Meziříčí – systém by měla administrovat KSÚSV – jedná se o detailech 

smlouvy. 
- V současné době KSÚSV aktualizuje upřesnění akcí D1.  
- Informace o cenách v rámci výběrového řízení. 
- Dne 4. 6. 2018 je naplánováno jednání s náměstkem hejtmana Martinem Kuklou ohledně 

příspěvku na provoz. 
- Dne 4. 6. 2018 je naplánována porada s hejtmanem kraje Jiřím Běhounkem ohledně 

plnění úkolů.  
- Ohledně přístavby KSÚSV proběhlo jednání s náměstkyní hejtmana Janou Fischerovou 

a zastupitelem kraje Milošem Vystrčilem. 
 
Vladimír Malý informoval o jednání se zástupci kraje a KSÚSV ohledně převedení komunikace 
Třebíč – Ptáčov. KSÚSV by provedla opravu komunikace a následně by došlo k předání obci.  
 
Pavel Bartoš informoval, že na jednání zastupitelstva kraje dne 19. 6. 2018 je připraven materiál 
ohledně vybavení vozu 841 STADLER zařízením pro bezdrátový internet (WIFI síť). 
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Termín příštího zasedání byl stanoven na 14. června 2018, od 13.00 hodin.  
Na jednání by navázala exkurze Brněnského mostu v Jihlavě, kde v současné době probíhá 
rekonstrukce.  
 
 
8. Závěr 
Aleš Kratina poděkoval přítomným členům a hostům za účast a ukončil zasedání. 
 
 
Aleš Kratina 
předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Hana Strnadová 
tajemnice Dopravní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala Lenka Matysová dne 6. 6. 2018. 


